

للنشر الفوري

مسيعيد للبتروكيماويات القابضة تعيد هيكلة الشراكة لإنشاء منشأة إنتاج ملح متطورة في قطر

الدوحة - قطر: 3 يوليو 2025: شركة مسيعيد للبتروكيماويات ("MPHC"أو "المجموعة"؛ ورمزها في بورصة قطر: MPHC) تعلن عن تحديث بعد إعلاننا السابق في 23 سبتمبر 2024. لقد توصل الأطراف إلى اتفاق متبادل لخروج الشريك التركي "أطلس" من مذكرة التفاهم ("MoU") المتعلقة بتطوير وتشغيل منشأة إنتاج ملح متطورة.

الهيكلة الجديدة لمذكرة التفاهم لتطوير وتشغيل منشأة إنتاج الملح مطورة كالتالى:

- شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة (MPHC): حصة 60%
 - شركة قطر للصناعات التحويلية (QIMC): حصة 40%

تشكل إعادة الهيكلة خطوة محورية في تقدم المشروع، مما يضمن سلاسة العمليات وتعزيز التعاون بين الشركاء المتبقين. تهدف المنشأة إلى الاستفادة من التكنولوجيا المتطورة لتلبية الطلب المتزايد والمساهمة في جهود تنويع الصناعة في قطر. تظل شركة قطر للبتروكيماويات مدير تطوير المشروع، حيث تقدم الدعم المطلوب للمشروع.

سيتم الكشف عن مزيد من التفاصيل بشأن المشروع في الوقت المناسب، وذلك عند الوصول إلى مرحلة قرار الاستثمار النهائي

-انتهى-

نبذة حول شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة

تأسست شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة، وهي شركة مساهمة عامة قطرية وعنوانها المُسجل ص.ب. 3212، الدوحة، دولة قطر، في 29 مايو 2013. وفي 1 سبتمبر 2013، اكتسبت الشركة حصص لقطر للطاقة (المعروفة سابقاً باسم قطر للبترول) في مشاريع مشتركة.

ويندرج النشاط الرئيسي للشركة ضمن أنشطة أعمال الشركات القابضة، وتضم تحت مظلتها الشركات التالية: 1) شركة قطر للكيماويات المحدودة (كيوكيم) ، وتمتلك فيها حصة تبلغ 49%، فيما تمتلك شركة شيفرون فيليبس للكيماويات الدولية قطر القابضة (ش.ذ.م.م) 49% وقطر للطاقة 2%، وتمتلك بالكامل شركة واحدة تابعة، وهي شركة كيوكيم للتوزيع المحدودة، (2) شركة قطر للكيماويات 2 المحدودة "كيوكيم 2"، وتمتلك فيها حصة تبلغ 49%، فيما تمتلك شركة شيفرون فيليبس للكيماويات الدولية قطر القابضة (ش.ذ.م.م) 49% وقطر للطاقة 2%، وتمتلك حصة فعلية تبلغ الدولية قطر القابضة (ش.ذ.م.م) 49% وقطر للطاقة 2%، وتمتلك بالكامل شركة واحدة تابعة، وهي شركة كيوكيم 2 التوزيع المحدودة، وتمتلك حصة فعلية تبلغ 53.8% في مشترك، وهو شركة راس لفان للأولفينس المحدودة التي تورد الإيثيلين إلى شركة قطر للكيماويات 2 المحدودة 2 "كيوكيم 2"، (3) شركة قطر للفينيل المحدودة، وهي مشروع مشترك تأسست عام 1997، وتمتلك فيها شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة حصة تبلغ 55.2%، وشركة قطر لللبتروكيماويات القابضة حصة تبلغ 55.2%، وشركة قطر للطاقة 2.1%.

للحصول على المزيد من المعلومات حول هذا البيان الصحفي، يرجى التواصل من خلال عنوان البريد الإلكتروني mphc@qatarenergy.qa أو تفضل بزيارة الموقع الإلكتروني www.mphc.com.qa.

بيان إخلاء المسؤولية

تندرج الشركات التي تمتلك فيها شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة (شرم.ع.ع.ق.) استثمارات مباشرة أو غير مباشرة ضمن الشركات ذات الكيانات المُستقلة. في هذا البيان الصحافي، يُشار أحياناً إلى شركة مسيعيد للبتروكيماويات المحموعة" لدواعي الملائمة.

فى هذا البيان الصحافى، يُشار أحياناً إلى شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة بعبارة "مسيعيد للبتروكيماويات " أو كلمة "المجموعة". وتُعد جميع البيانات، باستثناء بيلنات الحقائق التاريخية، بيانات تطلعية تتضمن تقديرات مستقبلية تستد إلى افتراضات وتوقعات في الحاضر، وتنطوي على مخاطر معلومة ومجهولة وشكوك، ما قد يؤدي إلى حدوث اختلاف كبير بين النتاج الفعلية أو الأداء العملي والتشغيلي أو الأحداث التي تؤثر على المجموعة وبين تلك المُعلنة أو التي قد تستنج من هذه البيانات التطلعية.

ويرتبط تحقق هذه البيانات التطلعية بعدة عوامل، منها: (أ) تذبينب أسعار النفط الخام والخاز الطبيعي (ب) تغير الطلب وظروف الأسواق فيما يتعلق بمنتجات المجموعة (ج) فقدان الحصة من السوق وشدة المنافسة داخل القطاع (د) المخاطر السياسية. وبالتالي، قد تختلف النتائج اختلافاً كبيراً عن تلك المُعلنة أو التي قد تستنتج من البيانات السائدة والكوارث الطبيعية (هـ) ويدائل المعافقة أو التي قد تستنتج من البيانات التطلعية الواردة هنا. والبيانات الواردة في هذا البيان الصحفي تهدف إلى استعراض نظرات تطلعية في تاريخ هذا البيان الصحفي.

لا تتحمل شركة مسيعيد للبتر وكيماويات القابضة ومديريها وموظفيها ومستشاريها ووكلانها والشركات المتعاقدة معها أي مسؤولية بأي شكل من الأشكال عن أية تكاليف أو خسائر أو أضرار أخرى قد تنشأ عن استخدام أو اعتماد أي جهة على أي بيان تطلعي ولاو مادة أخرى وردت هنا. ولا تعتبر شركة مسيعيد للبتر وكيماويات القابضة وشركاتها التابعة ومشاريعها المشتركة وشركاتها الشقيقة ملزمة بأي حال من الأحوال بتحديث أو نشر تعديلات أدخلت على أي بيان تطلعي أو مادة أخرى وردت هنا ويُعرف أو لا يُعرف أنها قد تغيرت، أو أنها غير دقيقة نتيجة لورود معلومات جديدة أو أحداث مستقبلية، أو أي سبب أخر. كما لا تضمن شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة نقة البيانات التاريخية الواردة هنا.

ملاحظات عام

تتبع السنة المحاسبية لشركة مسيعيد للبتر وكيماويات القابضة التقويم الميلادي. ولا يتم إدخال أي تعديلات على السنوات الكبيسة. ويتم التعبير عنها بالمليار ريال قطري، وتجبر النسب المنوية إلى كسر عشري واحد. كما أن كل القيم الأخرى تجبر إلى أقرب عدد صحيح. وتستند القيم المُعبر عنها بالدولار الأمريكي إلى السعر التالي: دولار أمريكي واحد = 6.6 ريال قطري.

تم احتساب مبالغ بيان الدخل، بما في ذلك الإير ادات وصافي الأرباح والإنتاج وأحجام المبيعات، وعرضها لغرض هذا البيان الصحفي على أساس تناسبي، وذلك استناداً إلى حصة ملكية شركة مسيعيد للبتروكيماويات القابضة في مشاريعها المشتركة.

تعاريف

• Cash Realisation Ratio: نسبة التحقق النقدي، التنفق النقدي من العمليات /صافي الربح عد 100 x و Debt to Equity 100 x الدين الحيل الحيال المسلمين (الدين الحالي + الدين طويل الأجل)/ حقوق المساهمين ، (الدين الحالي + الدين طويل الأجل)/ حقوق المساهمين على التعام المستوحة السداد في نهاية العام) - Dividend Yield عاد أرباح الأسهم العادية المستوحة السوقية عند الإغلاق 100 x 100 x التوقعة السوقية عند الإغلاق السوقية عند الإغلاق السوقية عند الإغلاق المدينة + الإهلاك + الاستهلاك) • Free Cash Flow التنفقات النقدية من العمليات – إجمالي الإنفاق الرأسمالي الإنفاق الرأسمالي - المستوحة على الأرباح، الجمالي الإنفاق الرأسمالي - MT / PA عند الأولية الأرباح، الجمالي أرباح، الجمالي أرباح الأسهم العادية • NaO الطاقة المُقدرة x 100 • 100 x ونوم كلوريد الشيئيل على الأرباح (القيمة السوقية عند الإغلاق /صافي الأرباح) • (القيمة السوقية عند الإغلاق /صافية الأرباح) • (القيمة السوقية عند الإغلاق /صافي الأرباح) • (القيمة السوقية عند الإغلاق /صافي الأرباح) • (القيمة السوقية عند الإغلاق /صافي الأرباح) • (القيمة السوقية عند الإغلاق /صافية الأرباح) • (القيمة المؤلفة المؤلفة المؤلفة المؤلفة المؤلفة الإغلاقة /صافية المؤلفة المؤلفة المؤلفة المؤلفة المؤلفة المؤلفة ال

Mesaieed Petrochemical Holding Company

FOR IMMEDIATE RELEASE

Mesaieed Petrochemical Holding Company Restructures Partnership for Cutting-Edge Salt Production Facility in Qatar

Doha, Qatar; 03 July 2025: Mesaieed Petrochemical Holding Company ("MPHC" or "the Group"; QE ticker: MPHC) is pleased to announce a significant update following our previous announcement on 23rd September 2024. The parties has reached a mutual agreement for the exit of the Turkish partner "Atlas" from the Memorandum of Understanding ("MoU") concerning the development and operation of a state-of-the-art salt production facility.

The innovative salt production facility will now be established through a new joint venture ownership structure:

- Mesaieed Petrochemical Holding Company (MPHC): 60% equity stake
- Qatar Industrial Manufacturing Co. (QIMC): 40% equity stake

This restructuring marks a pivotal step in advancing the project, ensuring streamlined operations and enhanced collaboration between the remaining partners. The facility aims to leverage cutting-edge technology to meet growing demand and contribute to Qatar's industrial diversification efforts. QAPCO remains the project development manager, providing all project-related support.

Further details regarding the project will be disclosed in due course, upon reaching the (FID) stage.

-Ends-

About MHPC

Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C. ("MPHC") was incorporated as a Qatari joint stock company on May 29, 2013 with an agreed effective date for the transfer of QatarEnergy's (formerly known as Qatar Petroleum) previous shareholding in the joint ventures of September 1, 2013. The registered office is located at P.O. Box 3212, Doha, State of Qatar.

The main activity of MPHC is to act as a holding company: (i) Q-Chem is currently owned by MPHC (49%), Chevron Phillips Chemical International Qatar Holdings L.L.C. ("CPCIQH") (49%) and QatarEnergy (2%), and has one whollyowned subsidiary, Q-Chem Distribution Company Limited,(ii) Q-Chem II is currently owned by MPHC (49%), CPCIQH (49%) and QatarEnergy (2%), and has one wholly-owned subsidiary, Q-Chem II Distribution Company Limited, and an effective ownership interest of 53.85% in a joint venture, Ras Laffan Olefins Company Limited, which supplies ethylene to Q-Chem II; and (iii) QVC, which was incorporated in 1997 as a joint venture, and is currently owned by MPHC (55.2%), Qapco (31.9%) and QatarEnergy (12.9%).

For more information about the earnings announcement, e-mail mphc@gatarenergy.qa or visit www.mphc.com.qa

DISCLAIMER

The companies in which Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C. directly and indirectly owns investments are separate entities. In this press release, "MPHC" and "the Group" are sometimes used for convenience in reference to Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C.

This presentation may contain forward-looking statements concerning the financial condition, results of operations and businesses of Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C. All statements other than statements of historical fact are deemed to be forward-looking statements, being statements of future expectations that are based on current expectations and assumptions, and involve known and unknown risks and uncertainties that could cause actual results, operations and business performance or events impacting the group to differ materially from those expressed or as may be inferred from these statements.

There are a number of factors that could affect the realisation of these forward-looking statements such as: (a) price fluctuations in crude oil and natural gas, (b) changes in demand or market conditions for the group's products, (c) loss of market share and industry competition, (d) environmental risks and natural disasters, (e) changes in legislative, fiscal and regulatory conditions, (f) changes in economic and financial market conditions and (g) political risks. As such, results could differ substantially from those stated, or as may be inferred from the forward-looking statements contained herein. All forward-looking statements contained in this presentation are made as of the date of this presentation.

CLASSIFICATION: CO - NON-CONFIDENTIAL

Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C., its Directors, officers, advisors, contractors and agents shall not be liable in any way for any costs, losses or other detrimental effects resulting or arising from the use of or reliance by any party on any forward-looking statement and / or other material contained herein. Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C., its joint ventures and associated companies are further in no way obliged to update or publish revisions to any forward-looking statement or any other material contained herein which may or may not be known to have changed or to be inaccurate as a result of new information, future events or any reason whatsoever. Mesaieed Petrochemical Holding Company Q.P.S.C. does not guarantee the accuracy of the historical statements contained herein.

GENERAL NOTES

Mesaieed Petrochemical Holding Company's accounting year follows the calendar year. No adjustment has been made for leap years. Values expressed in QR billions and percentages have been rounded to 1 decimal point. All other values have been rounded to the nearest whole number. Values expressed in US \$'s have been translated at the rate of US \$1 = QR3.64.

Amounts relating to income statement, including revenue, net profits, production, sales volumes, have been computed and reported for the purposes of this press release on proportionate basis, based on the share of ownership of MPHC in its respective joint ventures.

DEFINITIONS

Cash Realisation Ratio: Cash Flow From Operations / Net Profit x 100 • Debt to Equity: (Current Debt + Long-Term Debt) / Equity x 100 • Dividend Yield: Total Cash Dividend / Closing Market Capitalisation x 100 • EDC: Ethylene Dichloride • EPS: Earnings per Share (Net Profit / Number of Ordinary Shares outstanding at the year end) • EBITDA: Earnings Before Interest, Tax, Depreciation and Amortisation • Free Cash Flow: Cash Flow From Operations - Total CAPEX • HCL: Hydrochloric Acid • HDPE: High Density Polyethylene • NAO: Normal Alpha Olefins • NaOH: Caustic Soda • MT / PA: Metric Tons Per Annum • Payout Ratio: Total Cash Dividend / Net Profit x 100 • P/E: Price to Earnings (Closing market capitalisation / Net Profit) • Utilisation: Production Volume / Rated Capacity x 100 • VCM: Vinyl Chloride Monomer